
Protokół Nr XXXIII/12

XXXIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 31 stycznia 2012.

Obrady XXXIII zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Zbigniew 
Rybicki. W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 1 do 
niniejszego protokołu, sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu oraz zaproszeni goście zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6 . Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy z między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Informacja o stopniu realizacji zgłoszonych interpelacji i wniosków radnych w 2012r.

11. Informacja na temat form promocji gminy Lichnowy w 2013r. -  referuje Monika 
Konieczna młodszy referent ds. społeczno -  administracyjnych, oświaty i promocji gminy.

12. Informacja na temat przygotowania jednostek oświatowych do organizacji zajęć w 
czasie ferii zimowych dla dzieci i młodzieży -  referują dyrektorzy szkół.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf w zakresie zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie gminy Lichnowy.

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Lichnowy.

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2013r. dla Gminy 
Miłoradz.

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2013r.

17. Wolne wnioski.

18. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
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Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 14 radnych obecnych jest 12, więc Rada jest 
władna do podejmowania uchwał.

Ad. 3. Przedstawienie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są uwagi.

Pani Anna Kunkel Zastępca Wójta Gminy Lichnowy poprosiła o wprowadzenie w punkcie 16 
porządku obrad uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2013 roku przez Gminę 
Lichnowy dla Miasta Elbląga.

Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie (przy 12 głosach za) proponowane zmiany do 
porządku obrad.

Następnie radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie (przy 12 głosach za) porządek obrad z 
wprowadzonymi zmianami, który po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco:

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy z między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Informacja o stopniu realizacji zgłoszonych interpelacji i wniosków radnych w 2012r.

11. Informacja na temat form promocji gminy Lichnowy w 2013r. -  referuje Monika Konieczna 
młodszy referent ds. społeczno -  administracyjnych, oświaty i promocji gminy.

12. Informacja na temat przygotowania jednostek oświatowych do organizacji zajęć w czasie ferii 
zimowych dla dzieci i młodzieży -  referują dyrektorzy szkół.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf w zakresie zbiorowego odprowadzania 
ścieków na terenie gminy Lichnowy.

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Lichnowy.

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2013r. dla Gminy Miłoradz.
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16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2013 roku przez Gminę 
Lichnowy dla Miasta Elbląga.

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2013r.

18. Wolne wnioski.

19. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej 
sesji.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie, bez uwag protokoły z poprzednich sesji z dnia 
20.12.2012r. oraz 28.12.2012r.

Ad. 6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy poinformował, że dnia 13 stycznia 
2013 roku w Gminie Lichnowy odbył się 21 Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, natomiast 
w dniu 21 stycznia 2013 odbyło się spotkanie z Wiceministrem Rolnictwa Kazimierzem Plocke w 
budynku Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Lichnowach.

Następnie udzielił głosu Panu Leszkowi Topór Kierownikowi Posterunku Policji w Lichnowach.

Pan Józef Maciuński Radny Gminy Lichnowy złożył w imieniu mieszkańców Lisewa Malborskiego 
wniosek, aby policja zajęła się wolno biegającymi psami, które są agresywne i niebezpieczne dla 
wszystkich osób.

Pan Leszek Topór Kierownik Posterunku Policji w Lichnowach na wniosek Radnego Pana Józefa 
Maciuńskiego odpowiedział, że robią wszystko, co w ich mocy, aby rozwiązać ten problem. 
Poinformował również, ze na kolejnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy Lichnowy zostanie 
przedstawiona informacja o stanie bezpieczeństwa.

Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zadał pytanie Panu Leszkowi Topór 
Kierownikowi Posterunku Policji w Lichnowach czy wiadomo, kiedy zostanie utworzony Komisariat 
Policji w Nowym Stawie.

Pan Leszek Topór Kierownik Posterunku Policji w Lichnowach odpowiadając na pytanie 
Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy powiedział, że tak naprawdę nie jest określony żaden 
termin, jest już nawet mowa o drugiej połowie roku.
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Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż nie ma więcej pytań do 
Pana Leszka Topór Kierownika Posterunku Policji w Lichnowach, po czym podziękował mu za 
przybycie.

Ad. 7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy poinformował, że był zaniepokojony faktem, iż na 
spotkaniu z wiceministrem rolnictwa było tak mało rolników z terenu Gminy Lichnowy, na 80 miejsc 
przygotowanych z naszego terenu było 5 rolników. Zaznaczył również, że jest bardzo zadowolony z 
organizacji 21 Finału Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy i nie wie skąd negatywne komentarze 
od niektórych mieszkańców. Poruszył także temat spotkania ze związkami zawodowymi nauczycieli 
dot. podwyżek w szkołach na terenie Gminy Lichnowy, na którym podjęto decyzję o tym, iż od 
miesiąca luty z wyrównaniem od stycznia zostaną naliczone niewielkie podwyżki dla pracowników 
administracji i obsługi. Wójt Gminy Lichnowy wspomniał również o tym, iż naniesiono zmiany w 
ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw, po czym udzielił 
głosu Pani Katarzynie Janowicz.

Pani Katarzyna Janowicz pracownik Urzędu Gminy w Lichnowach przedstawiła naniesione zmiany w 
ustawę, a mianowicie: zmiana ustawy zakłada możliwość zakupu przez Gminę pojemników do zbiórki 
odpadów komunalnych zmieszanych. Ustawa przed zmianami zakładała, iż to właściciele 
nieruchomości są zobowiązani do zakupu tych pojemników. Kolejna zmiana umożliwia różnicowanie 
stawek i metod. Można różnicować stawki w zależności od osób bądź gospodarstw domowych. 
Trzecia istotna zmiana dotyczy możliwości wprowadzenia inkaso. Jeżeli Radni zdecydują w drodze 
uchwały o wprowadzeniu inkasentów to wzrosną koszty całego systemu. Zakłada się, że dla 
inkasentów będzie przysługiwało 5% pobranej od mieszkańców opłaty. Obecnie prowadzone są 
wyliczenia przez Panią Sabinę Kowalską, która na nowo musi wyliczyć koszt wprowadzenia systemu 
gospodarki odpadami po zmianach ustawowych. Deklaracje można było składać tylko w formie 
papierowej, teraz też będzie można w formie elektronicznej. Ostatnia zmiana dotyczy zwolnień 
przedmiotowych. Rada będzie mogła wprowadzać ulgi i dopłaty do nieruchomości (tak jak domy 
starców, szpitale). Ustawa wejdzie w życie 14 dni od ogłoszenia w dzienniku. Wójt poinformował, ze 
jak tylko ustawa wejdzie w życie trzeba będzie zwołać sesję, aby nanieść ewentualne zmiany do 
naszych uchwał.

Następnie Pani Katarzyna Janowicz Pracownik Urzędu Gminy Lichnowy przedstawiła 
przygotowane propozycje dla naszego terenu:

Gospodarstwa od 1-4 osób w rodzinie objąć systemem liczonym od osoby -  stawka od osoby 12.40 zł 

Rodziny od 5-8 osób stawka zryczałtowana ok 50 zł 

Jeżeli chodzi o rodziny od 9 osób wzwyż to stawka 60 zł

Pani Katarzyna Janowicz poinformowała zebranych, iż temat zostanie ponownie podjęty po 
wyliczeniu przez Panią Sabinę Kowalską kosztów.
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Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy zapytał jak wygląda sprawa rozwiązywania 
umów, czy gmina weźmie to na siebie, automatycznie będą rozwiązywane czy każdy ma to robić 
indywidualnie?

Pani Katarzyna Janowicz pracownik Urzędu Gminy Lichnowy odpowiedziała radnemu na zadane 
wcześniej pytanie, iż jest to umowa cywilna a więc każdy musi wypowiedzieć ją  indywidualnie i 
zakłada, że najczęściej będzie obowiązywał trzy miesięczny okres wypowiedzenia.

Pani Krystyna Romanowska Sołtys wsi Szymankowo stwierdziła, że zakład z Nowego Dworu 
Gdańskiego deklarował, że umowy będą rozwiązywane automatycznie.

Pani Katarzyna Janowicz Pracownik Urzędu Gminy Lichnowy odpowiedziała, ze pierwszy raz słyszy 
o automatycznym rozwiązywaniu umów i wątpi, że cos takiego w ogóle istnieje.

Pani Anna Kunkel Zastępca Wójta Gminy Lichnowy stwierdziła po wysłuchaniu wcześniejszej 
dyskusji, że umowa nie wygasa automatycznie. Należy wysłać na piśmie wypowiedzenie dla własnego 
spokoju i co by się nie działo mamy potem dowód, że zgodnie z prawem rozwiązaliśmy umowę, to 
tylko taka przestroga przed późniejszymi konsekwencjami niedotrzymania zapisów umowy o terminie 
wypowiedzenia.

Pani Krystyna Romanowska Sołtys wsi Szymankowo zapytała czy to prawda, że zakład z Malborka 
podwyższa stawki?

Pani Anna Kunkel Zastępca Wójta Gminy Lichnowy odpowiadając na pytanie Pani Sołtys z 
Szymankowa, stwierdziła, że prawda jest, iż Malbork podnosi stawki.

Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy zapytał czy umowy muszą być rozwiązanie 
najpóźniej z końcem marca, aby dotrzymane zostały odpowiednie terminy?

Pani Katarzyna Janowicz pracownik Urzędu Gminy Lichnowy odpowiadając na pytanie stwierdziła, 
że tak będzie, gdy w umowie jest zawarty trzy miesięczny okres wypowiedzenia.

Pan Józef Maciuński Radny Gminy Lichnowy poruszył temat zamieszania, które nastąpiło wokół farm 
wiatrowych na terenie naszej gminy. Stwierdził, iż nie ma pojęcia, jaki jest faktyczny powód 
protestów. Najgorsze jest to, iż większość ludzi nie ma zielonego pojęcia, co podpisuje. Po 
wysłuchaniu jednej strony, przestraszeni włączają się w protest, którego skala się powiększa. Ponadto 
poinformował o planowanym spotkaniu w świetlicy wiejskiej w Lisewie malborskim z ludźmi na 
temat zagrożeń, jakie powodują wiatraki.
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Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy w odpowiedzi na wypowiedź Pana 
Józefa Maciuńskiego stwierdził, iż przykry jest fakt, iż zaczyna się to wszystko od końca. Najpierw 
powinno odbyć się spotkanie się z Wójtem i Radą Gminy potem z mieszkańcami.

Pan Władysław Nacel Radny Gminy Lichnowy zabierając głos stwierdził, że odnosząc się do 
wypowiedzi Pana Wójta na temat WOŚP faktycznie przykre są negatywne odezwy na jej temat i 
jedynym mankamentem tego wydarzenia było to, iż tak mało ludzi w nim uczestniczyło, reszta była w 
jak najlepszym porządku.

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych.

Brak

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Brak

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Pani Zofii Mazurkiewicz -  Przewodniczącej Wspólnego 
Posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy, która poinformowała, że projekty uchwał zostały 
zaopiniowane pozytywnie. Projekty uchwał omawiane były na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 
Gminy Lichnowy w dniu 24.01.2013r.

Ad. 10. Informacja o stopniu realizacji zgłoszonych interpelacji i wniosków radnych w 2012r.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do przedstawionego materiału są uwagi lub 
pytania.

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni podjęli przez aklamację Informację o stopniu realizacji zgłoszonych interpelacji i wniosków  
radnych w 2012 roku. Informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Ad. 11. Informacja na temat form promocji gminy Lichnowy w 2013r. -  referuje Monika 
Konieczna młodszy referent ds. społeczno -  administracyjnych, oświaty i promocji gminy.

Pani Monika Konieczna pracownik Urzędu Gminy Lichnowy wymieniła formy promocji Gminy 
Lichnowy a mianowicie, że w roku 2013 Gmina Lichnowy wzięła udział w Wielkiej Orkiestrze 
Świątecznej Pomocy. Powiedziała również , że w roku 2013 Gmina Lichnowy promowana będzie 
poprzez wydawanie biuletynu gminnego „Nowiny z naszej gminy, systematyczne uzupełnianie strony
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internetowej, docieranie do mieszkańców poprzez imprezy gminne wg kalendarza imprez 
przygotowanego przez GOKiS m. in. dożynki, uroczyste obchody wybuchu II wojny światowej, 
festyny rodzinne, zawody sportowe, przedsięwzięcia finansowane ze środków Unii Europejskiej, takie 
jak: „Akademia sportu w gminie Lichnowy, „Szkółka tenisowa -  Sposób na nudę”. Kończąc swoja 
wypowiedz dodała, że Gmina Lichnowy będzie starała się utrzymywać jak najlepsze kontakty z 
Gmina partnerską Kirchanschóring oraz organizacjami pozarządowymi działającymi na terenie gminy 
Lichnowy, m.in. kołami Gospodyń Wiejskich oraz KS „Lis ovia”.

Po przedstawieniu informacji przez Panią Monikę Konieczną, radny Pan Tadeusz Korzeniowski 
stwierdził, iż kukły dożynkowe, które co roku są tworzone w Dąbrowie są ogromna promocja dla 
naszej gminy, każda inicjatywa mieszkańców jest promocja dla terenu.

Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż promocją możemy 
nazwać współpracę z mediami, pozyskiwanie patronów medialnych oraz gadżety promocyjne jak i kół 
gospodyń wiejskich, które nas zawsze godnie reprezentują.

Radni podjęli przez aklamację Informację na temat fo rm  promocji gm iny Lichnowy w 2013r.

Ad. 12. Informacja na temat przygotowania jednostek oświatowych do organizacji zajęć w czasie 
ferii zimowych dla dzieci i młodzieży -  referują dyrektorzy szkół.

Pani Sylwia Bogdan Dyrektor Zespołu Szkół w Lichnowach powiedziała, iż na terenie jej placówki 
ferie zimowe odbędą się w pierwszym tygodniu tj. 11-15 lutego, zaplanowane są trzy wyjazdy, 
pozostałe dwa dni odbędą się zajęcia na miejscu, Podsumowaniem zimowiska jest dyskoteka dla 
wszystkich uczestników.

Pan Maciej Dunaj ski Dyrektor Zespołu Szkół w Lisewie Malborskim powiedział, iż zimowisko będzie 
organizowane w drugim tygodniu ferii w godzinach od 9 do 13. Hasłem przewodnim zimowiska 
będzie magia cyrku. Pracownicy szkoły chcieliby, aby dzieci w podgrupach, które zostaną utworzone 
będą uczyły się rzeczy, które później będą mogły zaprezentować szerszej publiczności. Oprócz tego 
zorganizowane zostaną wycieczki na basen do Tczewa, oraz lodowisko. W planie jest również 
organizacja wyjazdu do fabryki sztuk do Tczewa, ponieważ jednostka ta organizuje teraz szereg 
bardzo ciekawych zajęć oraz ćwiczeń, które na pewno zaciekawią młodzież. Organizowany będzie 
wyjazd z dziećmi na wystawę oraz ze starszą młodzieżą na kręgle, dla najmłodszych planowany jest 
kulig, jeżeli pogoda będzie sprzyjała. Ostatni dzień, czyli 22 lutego nauczyciele zamierzają 
przygotować pokaz nabytych przez dzieci podczas zimowiska umiejętności oraz bal dla najmłodszych.

Pan Benedykt Graban Radny Gminy Lichnowy poprosił, aby jeżeli istnieje taka możliwość pozbierać 
od rodziców dzieci, które mają uczestniczyć w zorganizowanym kuligu podczas zimowiska pisemne 
zgody potwierdzające możliwość udziału ich dziecka. Dzieci mają różne pomysły i taka zgoda jest 
konieczna.
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Pani Grażyna Jażdżewska Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szymankowie poinformowała, że 
zimowisko będzie jednotygodniowe i po raz pierwszy dotyczy tylko uczniów ze szkoły podstawowej. 
W organizacji szkoła współdziała z lokalnym stowarzyszeniem. Uczniowie są z każdej klasy, dzieci 
będą podzielone na trzy grupy. Zimowisko odbędzie się pod hasłem „bezpieczeństwo w trakcie 
zabaw”. Zaplanowano, że dzieci nie płacą za żaden wyjazd i pieniążki wszystkie są od sponsorów, tj. 
POLHOZ, Stowarzyszenie „ Nasze Szymankowo i okolice” oraz Rady Rodziców. Odbywać się będą 
zajęcia ruchowe, plastyczne oraz komputerowe, we wtorek wyjście do piekarni, w celu pokazania 
dzieciom całego cyklu produkcyjnego chleba. W środę szkoła planuje wyjazd do kina Helios w 
Tczewie od godz. 9 do 12, natomiast w czwartek wyjazd do Malborka do „Alfy” na kręgle i na 
lodowisko. W piątek zaplanowano zakończenie i podsumowanie zajęć, wspólne ognisko i pieczenie 
kiełbasek oraz o ile pogoda pozwoli kulig. W trakcie całego tygodnia stowarzyszenie zadeklarowało 
pomoc przy organizacji poczęstunków dla dzieci. Zimowisko w głównej mierze odbywać się będzie w 
starej Sali gimnastycznej, za co pani dyrektor wyraziła wdzięczność za pomoc, jakiej jej udziela 
stowarzyszenie „nasze Szymankowo i okolice”.

Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy stwierdził, iż jest mile zaskoczony tak 
urozmaiconą i bogatą ofertą zajęć w czasie ferii zimowych, które zapewne będą wspierać integracji 
między dziećmi jak również między dziećmi i nauczycielami. Powiedział również, że z roku na rok 
oferty zajęć w czasie ferii są coraz bardziej urozmaicone, co dobrze świadczy o podejściu dyrektorów 
szkół do zapewnienia aktywnego spędzania wolnego czasu.

Pani Iwona Zbrzeźna Radna Gminy Lichnowy stwierdziła, że bardzo cieszy fakt, iż stowarzyszenie 
zaczęło działać tak prężnie.

Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy stwierdził, iż naprawdę cieszy to, że 
stowarzyszenie tak dba, ze wychodzi z takimi propozycjami.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Pan Zbigniew Rybicki zapytał czy jest duże zainteresowanie 
zimowiskami wśród dzieci?

Dyrektor Zespołu Szkół w Lichnowach Pani Sylwia Bogdan odpowiedziała, że w przedziale od 40 do 
60 osób, Dyrektor Zespołu Szkół w Lisewie Malborskim odpowiedział, że u niego nadal trwają zapisy 
na zimowisko, natomiast Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szymankowie odpowiedziała, że u niej 
zawsze w granicy 50 % całej ilości uczniów.

Radni przyjęli przez aklamację Informację na temat na temat przygotowania jednostek oświatowych 
do organizacji zajęć w czasie ferii zimowych dla dzieci i młodzieży.

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Pani Zofii Mazurkiewicz -  Przewodniczącemu 
Wspólnego Posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy, który poinformował, ze projekty
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uchwał zostały zaopiniowane pozytywnie. Projekty uchwał omawiane były na posiedzeniu Komisji 
Stałych Rady Gminy Lichnowy w dniu 13.12.2012r.

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf w zakresie zbiorowego odprowadzania 
ścieków na terenie gminy Lichnowy.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy pan Zbigniew Rybicki zapytał czy są jakieś pytania lub uwagi 
do uchwały.

Pani Stefania Osińska Radna Gminy Lichnowy stwierdziła, ze jest przeciwko jakimkolwiek 
podwyżkom, społeczeństwo ubożeje, zwyczajnie nikogo na nie stać.

Radni podjęli (przy 10 głosach za, przeciw 2) Uchwałę N r XXXlII/245/12 Rady Gminy Lichnowy z 
dnia 31.01.2013r. w sprawie zatwierdzenia taryf w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków na 
terenie gm iny Lichnowy. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Lichnowy.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Pan Zbigniew Rybicki zapytał czy są jakieś pytania lub uwagi 
do uchwały.

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni podjęli (przy 12 głosach za) Uchwałę N r XXXIII/245/12 Rady Gminy Lichnowy z dnia 
31.01.2013r. w sprawie zmiany Statutu Gminy Lichnowy. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu.

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2013r. dla Gminy 
Miłoradz.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Pan Zbigniew Rybicki zapytał czy są jakieś pytania lub uwagi 
do uchwały.

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni podjęli (przy 12 głosach za) Uchwałę N r XXXIII/247/12 Rady Gminy Lichnowy z dnia 
31.01.2013r. w sprawie udzielenia pomocy finansow ej w 2013r. dla Gminy Miłoradz*. Uchwała 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2013 roku przez Gminę 
Lichnowy dla Miasta Elbląga.
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Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy pan Zbigniew Rybicki zapytał czy są jakieś pytania lub uwagi 
do uchwały.

Pan Władysław Nacel Radny Gminy Lichnowy zapytał, czy te dwa tysiące złotych wskazane w tej 
uchwale wystarczy na cały ten rok?

Pani Halina Stoduś Skarbnik Gminy Lichnowy na zadane przez Radnego pytanie odpowiedziała, że na 
taką właśnie kwotę były uzgodnienia.

Pan Józef Maciuński Radny Gminy Lichnowy zapytał czy posiadamy informację ile w roku ubiegłym 
zostało wywiezionych z naszego terenu osób do izby wytrzeźwień.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy odpowiedział, że niestety na dzień dzisiejszy nie jest w 
stanie podać takich danych, ale oczywiście poprosimy o udzielenie takich informacji.

Pan Władysław Nacel Radny Gminy Lichnowy stwierdził, iż dobrze byłoby wiedzieć ile osób i z 
jakich miejscowości było wywiezionych.

Radni podjęli (przy 12 głosach za) Uchwałę N r XXXIII/248/12 Rady Gminy Lichnowy z dnia 
31.01.2013r. w sprawie udzielenia pomocy finansow ej w 2013 roku przez Gminę Lichnowy dla 
Miasta Elbląga.. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2013r.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy pan Zbigniew Rybicki zapytał czy są jakieś pytania łub uwagi 
do uchwały.

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni podjęli (przy 11 glosach za) Uchwałę N r XXXIII/249/12 Rady Gminy Lichnowy z dnia 
31.01.2013r. w sprawie zmian budżetu gm iny na 2013 rok. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu.

Ad. 18. Wolne wnioski.
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Pan Władysław Nacel Radny Gminy Lichnowy zapytał czy na Sali gimnastycznej w Szymankowie 
będzie wymieniana podłoga czy tylko część?

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy na zadane pytanie odpowiedział, że cala podłoga będzie 
wymieniana.

Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy stwierdził, iż ma nadzieję, że ta wymiana będzie 
na koszt wykonawcy?

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy na zadane pytanie odpowiedział, że wymiana będzie na 
koszt wykonawcy i z tego, co mu mówiono to nawet wykładzina nie będzie się nadawała do 
ponownego położenia.

Pan Benedykt Graban radny Gminy Lichnowy zgłosił propozycję, aby w obecności sołtysa i policji 
zmusić opornych mieszkańców, aby wyczyścili swój chodnik i robili to, co do nich należy. Są posesje, 
które naprawdę nie są ruszone. To samo jest wiosną, latem jak i zimą. Powiedział również, że uważa, 
że nie powinno być sypane solą po chodnikach.

Pan Józef Maciuński Radny Gminy Lichnowy stwierdził, iż zgadza się ze swoim przedmówcą Panem 
Benedyktem Graban i uważa, że na chodnikach wystarczy sypać piaskiem, sól jest zbędna, sam 
wielokrotnie był świadkiem jak ludzie byli tym oburzeni. Zaznaczył również, że Lisewo Malborskie 
jest strasznie zaśmiecone, ludzie w ogóle nie dbają o swoja miejscowość.

Pani Zofia Mazurkiewicz Radna Gminy Lichnowy stwierdziła, iż na drodze w Borętach są 
monstrualne dziury, zaczął tam jeździć ciężki sprzęt do wałów, jak przyjdzie mróz to to rozsadzi. 
Stwierdziła, ze, aby mogły przejechać dwa auta trzeba stanąć, jest strasznie w tym roku. Powiedziała 
również, że po wysłuchaniu Pana Graban stwierdza, że w Borętach jest to samo. Ludzie mówią, że nie 
maja obowiązku dbać o chodnik, ponieważ dzieli ich pas zieleni.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy powiedział, iż zdaje sobie sprawę, że jest to jedyna droga i 
tak jak mówił grunt pod tą drogą jest powiatu a nawierzchnia jest nasza. Wcześniej należała ona tylko 
do powiatu i miała do niego wrócić, teraz takiej chęci nie ma. Wójt wspomniał również, że ta droga 
ma 820 metrów i faktycznie należy zrobić tam remont taki jak w Parszewie.

Pani Zofia Mazurkiewicz Radna Gminy Lichnowy powiedziała, że już myślała o tym, aby napisać do 
Starostwa jakieś pismo od mieszkańców. Stwierdziła, że w Borętach ludzie zaczynają działać i chcą 
miejscowość wypromować, jednak teraz to tylko wstyd jest za tę drogę.
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Pan Benedykt Graban powiedział, że jak dojdzie w Lisewie Malborskim do konfrontacji w sprawie 
wiatraków to chciałby prosić, aby uczestniczyła w tym spotkaniu Pani Katarzyna Janowicz, aby mogła 
uświadomić społeczeństwu, że nie jest tak do końca jak to zostaje im przedstawione, ludzie niech nie 
znają tylko j ednostronnej opinii.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy stwierdził, iż obawia się, że słowa Pani Katarzyna Janowicz 
nie będą dla zebranych wiarygodne, dlatego wolałby, aby była to osoba zupełnie postronna.

Pani Anna Kunkel Zastępca Wójta Gminy Lichnowy powiedziała, że Pani Katarzyna Janowicz 
wystąpi do stosownych instytucji z prośbą o wyjaśnienie powstałych wątpliwości, które będzie można 
także przedstawić mieszkańcom. Stwierdziła również, iż należy poczekać na wszystkie wnioski i 
następnie wyjaśnić mieszkańcom całą sytuacje dotyczącą wiatraków.

Pan Benedykt Graban Radny Gminy Lichnowy stwierdził, iż powinno się ten płomień gasić w 
zalążku. Stwierdził, że należy mieszkańców uświadomić o nieprawdzie zawartej w dostarczonych im 
informacjach.

Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Radny Gminy Lichnowy stwierdził, że powinno się 
wystosować pismo w powyższej sprawie i poczekać na odpowiedź.

Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy stwierdził, że bardziej zasadne byłoby zaprosić 
na to spotkanie nie Panią Katarzynę Janowicz, ale przedstawiciela firmy bądź stowarzyszenia na rzecz 
energii odnawialnej.

Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy powiedział, że podtrzymuje swoje 
zdanie i uważa, że należy wystosować pismo i zaprosić zainteresowanych na następne obrady rady 
Gminy Lichnowy.

Pani Stefania Osińska Radna Gminy Lichnowy poruszyła temat posypywania chodników, stwierdziła, 
że dobrze, że są posypywane, ale samym piaskiem. Poruszyła także temat złego odśnieżania dróg oraz 
chodników przez powiat.

Pani Marzena Smagała Sołtys wsi Lichnówki powiedziała, że dzwoniła do Zarządu Dróg 
Powiatowych i uzyskała odpowiedź, że jest niedziela i nikt nie pracuje, że jak chcemy to gmina 
Lichnowy ma posypać.
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Ad. 19. Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął 

posiedzenie XXXIII sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 31 stycznia 2013 r.

Protokołowała:

( rSandra;Choszcz

Przewodniczący 

Rady Gminy:

*0.'cXĆ~
Zbi^hiew Rybicki
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